

HKUMed Teaching and Learning Expo: Harnessing AI to Revolutionize Health Sciences Education

Nov 27-28
2025



Prof Weimin WANG

王維民教授

Head of Institute of Medical Education, Peking University

北京大學醫學教育研究所所長

Prof. Weimin Wang is Executive Deputy Director of the National Center for Health Professions Education Development, Head of Institute of Medical Education of Peking University, China. He has previously served as the Vice President of Peking University Health Science Center. He holds a MD in Surgery and serves as a Chief Physician and Doctoral Supervisor. He is Chairman of the Working Committee for Accreditation of Medical Education (WCAME) of Ministry of Education, Deputy Chairman of the Steering Committee of Clinical Medicine Professional Teaching of Ministry of Education, Secretary-general of the Expert Committee of Medical Education of Ministry of Education. He is also the vice president of the Western Pacific Association for Medical Education (WPAME) of the World Federation for Medical Education, Executive Vice President of the Medical Education Committee of the China Association of Higher Education, Chairman of the Medical Education Branch of the Chinese Medical Association, and Chairman of the Simulation Medicine Education Committee of the China Medical Education Association. He is currently the Editor-in-Chief of the Chinese Journal of Medical Education, Vice Editor-in-Chief of the Medicine Teaching in University (Electronic Edition). He is also an international editorial board member of Medical Education. He presided over the revision of the Standards for Basic Medical Education in China (2016 and 2022 editions) and the Guidelines for Accreditation of Basic Medical Education. The monographs he has translated as the lead translator include A Practical Guide for Medical Teachers (5th and 6th editions), Researching Medical Education, and the Oxford Textbook of Medical Education.

外科學博士、主任醫師，博士生導師。全國醫學教育發展中心常務副主任，北京大學醫學教育研究所所長，北京大學醫學部原副主任。教育部臨床醫學專業認證工作委員會主任委員、教育部臨床醫學類專業教學指導委員會副主任委員、教育部醫學教育專家委員會秘書長。世界醫學教育聯合會西太平洋醫學教育協會（Western Pacific Association for Medical Education, WPAME）副主席，中國高等教育學會醫學教育專業委員會常務副理事長、中華醫學會醫學教育分會主任委員、中國醫藥教育協會模擬醫學教育專業委員會主任委員等。

《中華醫學教育雜志》總編輯、《高校醫學教學研究（電子版）》副主編、《Medical Education》國際編委等。主持修訂《中國本科醫學教育標準-臨床醫學》（2016版、2022版）和《中國臨床醫學專業認證指南》。主譯專著《醫學教師必讀——實用教學指導》（第5版、第6版）、《醫學教育研究概論》、《理解醫學教育：證據、理論與實踐》《牛津醫學教育教科書》等。